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ביקור ברפת מושבית

כשמדברים על הדור ההוא, שעשה, בנה, טיפח, עבר רפורמות, 
מאבקים ושרד לספר את סיפור הרפת הישראלית. מדברים גם 
על עוזי דובלין וחבריו ברמת צבי. שם, במושב היפה והמצליח 
בנקודה מהיפות בעמק, עדיין מספרים את סיפור רפת החלב 

הישראלית ואת סיפורה של החקלאות בישראל. אם אפשר 
לרגע לשכוח מהציניות והוויכוחים שבחברה שלנו, הרי שאין 

ספק, שהסיפור של רמת צבי ודומיו, הוא הסיפור הציוני 
והלוואי שהיו עוד רבים כמותו ושמדינת ישראל תדע לשמר 

ולשמור את הסיפור הזה, כי בלעדיו, אנחנו בסיפור אחר. 

רבותי, קצת היסטוריה
אביו של עוזי דובלין, ישעיהו )שייע(, יליד פולין, חניך תנועת 
בית"ר שברח לרוסיה, עם תחילת מלחה"ע השניה חזר לעיר 

הולדתו, עבר אימון צבאי )מטעם צה"ל(בפולין ויחד עם 
קבוצתו עלה  על אוניה בעיר הנמל מארסיי בצרפת בדרכו 
ארצה. שם, על אוניה הוא הכיר את ג'ני )לימים אימו של 

עוזי( ניצולת שואה שעברה את אושוויץ וברגן בלזן והועברה 
לתוכנית שיקום , ליהודים ניצולי שואה, בשבדיה, בטרם עלתה 

ארצה. חייהם שזורים בהיסטוריית הקמת המדינה. לאחר 

עוזי דובלין הוא אחד מהקולות 
המוכרים, לעיתים מהמקוריים 

והישירים בענף החלב הישראלי. 
הרפתן מרמת צבי, החבר בהנהלת 

החקלאית ובדירקטוריון שיאון 
מפתיע ואומר ל'משק הבקר והחלב' 

"אני חושב שהענף במצב טוב, 
האיומים לדעתי ברובם הם איומי 

סרק, אמנם צריך לעמוד על המשמר 
 אך אני לא דואג". 

ראיון עם מושבניק, חקלאי ורפתן, 
שנולד מוכן למשימה, להיות בן 

ממשיך במשק המשפחתי  •

ראובן זלץ

עוזי דובלין
הבעיה הקשה ביותר 
בענף "דור ההמשך״

דובלין על החשש 
מהיבוא "צריך לעמוד 

על המשמר ולהיות 
קשובים למתרחש, 
כל הזמן גם בעניין 
היבוא, גם בעניין 

תחליפי החלב 
הנקראים חלב״
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כשנה עם סיום מלחמת השחרור, הוצע לזוג ללכת להתיישבות 
וכך הם הגיעו בשנת 1949 לרמת צבי שנקראה בזמנו 

תמרה, במסגרת קבוצה שהוגדרה לימים 'קבוצת החיילים 
המשוחררים'. בני הזוג הצעירים, קיבלו תקציב התחלתי 

מהסוכנות, כסף שהספיק לחצי פרה ופרד. העבודה במשק לא 
הספיקה לפרנסת המשפחה ובשנים הראשונות, עבד אביו של 

עוזי בעין חרוד מאוחד כפועל יומי. וכשפרצה מלחמת סיני, 
באוקטובר 1956, האב גויס לתקופה ארוכה והמשק בקושי 
שרד  ועמד על סף קריסה. עוזי "אמא שלי היתה אז בהריון 

איתי וטיפלה בשתי אחיותיי הפעוטות. היא בקושי החזיקה 
מעמד כאשר כל עבודות המשק נחתו עליה בעת שהיא 

בהריון ושתי אחיותיי מטופלות בידיה ללא עזרה. אני נולדתי 
בפברואר 1957,כהתגשמות חלומו של כל מושבניק להוליד 

בן זכר. חונכתי להמשיך את המשק המשפחתי, זה היה ברור 
ומובן מההתחלה, לא היה בכך שום ספק".

המשק צומח 
עוזי התגייס לצבא בשנת 1975 ולאחר 3 שנים חזר למשק, 
עוזי נזכר "לא היתה שום אופציה אמחשבה אחרת, זה היה 

לי ברור". עם חזרתו, החל עוזי  לפתח את המשק, הגדלת 
מספר הפרות החולבות, בניית סככות לרפת והקמת לול. 
כיום מכיל משק המשפחתי, רפת עם 130 חולבות, מכסה 

של כ-מיליון וחצי ליטר, הרפת מתקרבת לממוצע של 
כ-13 אלף ליטר לפרה בשנה. מכון חליבה, שדירת דג 8 על 

8. הצוות מונה 4 עובדים, עוזי, הבן יובל ו-2 תאילנדים. 

בנוסף קיימים במשק לולי פטם המייצרים 1000 טון בשר 
בשנה, כ -100 דונם פלחה, בעיקר חיטה ובקיה לשחת. עוזי 

נשוי לזורקה לזוג 6 ילדים והבן הצעיר יובל מעוניין להמשיך 
את המשק המשפחתי, אך על כך בהמשך. כיום עוזי דובלין 

חבר בהנהלת החקלאית ובדירקטוריון שיאון, עד לפני כמה 
חודשים, היה חבר גם במועצת ההתאחדות. עוזי יש לומר, 

משרת את הענף במוסדותיו השונים החל משנת 1988 ומאז 
נחשב לקול חזק וברור, לעיתים לא שגרתי, בכל הקשור 

להתנהלות הענף ועתידו. בשנת 1996 לאחר פרשת הסיליקון 
בחלב תנובה ולאחר שהתחלפה הנהלת תנובה, עלתה דרישה 

מצד ההתאחדות, לחזק את הקשר בין היצרנים לתנובה ואז 
הוחלט בתנובה להרים את הכפפה. עוזי נקרא לדגל והקים 

את המחלקה לקשרי יצרנים אותה ניהל במשך 4 שנים. לאחר 
התקופה בתנובה, הוא יצא ללימודי תואר ראשון במנהל 

עסקים ואז  נקרא שוב על ידי תנובה הפעם לנהל את מחלקת 
העדר בבקר תנובה. בתפקיד זה הוא היה אחראי על רכישת 

הבקר למפעל בארץ ובחו"ל. את התפקיד הזה מילא עוזי 
במשך שנתיים ומאז הוא באופן מלא במשק. משק דובלין כמו 

מרבית משקי רמת צבי, נחשב למשק מצליח ורווחי המנוהל 
בקפדנות ובמחשבה רבה.

עשית חתיכת דרך?
עוזי "בהחלט, עשיתי דרך, חתיכת דרך תרתי משמע, הכרתי 
את יצרניי החלב בכל  רחבי הארץ, התפקידים הללו העשירו 

אותי, למדתי הרבה מאוד".

  MMIS
סופח רעלנים בפטנט ייחודי, 

תוצאות מובהקות בשטח תוך ימים

ספורים במקרה של התפרצות

דרור דרור 053-6230605053-6230605       
  לפרטים והזמנות: ענווה לפרטים והזמנות: ענווה 055-6668300055-6668300

 Algimun
הפיתרון לחיזוק

המערכת החיסונית

באופן טבעי בטכנלוגיה

חדשנית

  Mistral
אבקת ייבוש וניקוי - החלופה

הטבעית לשיפור ההיגיינה

והורדת התחלואה
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סוד ההצלחה של רמת צבי?
"ללא ספק, הייצור העצמי של המזון הנותן לנו יתרון 

משמעותי, גם ברפתות וגם בלולים, כל זאת, משום שהשכלנו 
לשמור על מכון התערובת שלנו.  בשנת ,1988 בעקבות כך 

שארגון הקניות שלנו חדל לפעול, הקמנו חברה בע"מ והחברה 
שכרה את מכון התערובת מהמושב. , לחברה נבחרה הנהלה 

מקרב המגדלים וכיום אני משמש כמנכ"ל החברה, אשר שמה 
"רמה".

ביצור העצמי של המזון אנחנו משקיעים כל הזמן, רוכשים 
עגלות מערבלות חדשות וטרקטורים חזקים וגדולים אשר 

נדרשים להפעלתן. לאחרונה, שיפצנו וחידשנו גם את אחד 
מבורות התחמיץ שלנו.  במכון התערובת השקענו ואנו 

משקיעים כל השנים בהגדלת נפח אחסון ושיפור התפעול".

ענף החלב כיום, איך אתה רואה אותו מנקודת 
מבטך?

אולי אפתיע אותך, אך אני חושב שהענף במצב טוב, האיומים 
מבחינתי הם איומי סרק, אמנם צריך לעמוד על המשמר אך 

אני לא דואג. החמאה היא דוגמא מצוינת, זוכר שחפיסת 
חמאה )200 גרם( היתה בפיקוח ועלתה 8 שקלים לחפיסה, 

היום היא עולה סביב 11 שקלים והמיובאת עולה 18 שקלים 
ויותר. לדעתי אנחנו הולכים לקראת מחסור אמיתי במזון 

בעולם וכולם  יבינו זאת עם הזמן כולל מדינת ישראל. נכון 
שיש שיפור בתפוקות כל הזמן בייצור מזון, אך זה לא מספיק, 

אוכלוסיית העולם גדלה מעבר לגידול בתפוקות ובסוף גם 
בישראל ייפול האסימון. אני חושב שכל הטרנדים של תחליפי 
חלב )המעובדים( יעבור, תהיה להם את הנישה שלהם אבל זה 

לא יפגע בענף. צריך לעבוד על שיווק ויחסי ציבור, יש לזכור 
ולהדגיש כי החלב הינו מקור לחלבון זול ממקור בריא, אבל אל 

לנו להירדם בשמירה, חייבים להיות ערניים".

החשש מהיבוא מארה"ב?
אני חושב שהצרכנים הישראליים לא ייהנו ממוצר זול יותר 
מה גם שהחיך הישראלי רגיל" לגבינות שלנו. לטווח הארוך 

אני לא חושב שאנחנו צריכים להיות מודאגים. אני רוצה 
להבהיר, אין כאן מה להיות אדיש או חלילה באופוריה, צריך 

לעמוד על המשמר כל הזמן, גם בעניין היבוא, גם בעניין 
תחליפי החלב הנקראים חלב ולדעתי לא צריכים לקרוא להם 

כך סויה, שיבולת שועל ושקדים הם לא חלב. אני סומך על 
הצרכן הישראלי שיבחר במוצרים שלנו כחול לבן".

בעיית הפוריות בענף?
"בעיה מאוד מאוד קשה, כמי שיושב בדירקטוריון שיאון, 

אני מאמין שהבעיה היא בראש ובראשונה ממשקית. הירידה 
בפוריות פוגעת קשה גם ברפת שלי. כשאנחנו צריכים  להוציא 

סומך על רפת החלב הישראלית. דובלין

״אני סומך על הצרכן הישראלי 
שיבחר במוצרים שלנו כחול 

לבן, מתוך אמון בהיותם טריים 
בריאים וברי השגה כמקור זול 
לחלבון, סידן ושומן, כן שומן... 
מי לא אוהב חמאה אמיתית?"

ThermoPlus
 שומר את העדר

שלך קריר
 חברת CCPA מציגה את ThermoPlus המורכב 

מתבלינים, צ'ילי חריף, תמצית תה ירוק וחילבה. 
 ThermoPlus מרחיב כלי דם ומפחית מטבוליזם 
בסיסי במטרה להפחית את טמפ' הגוף של הפרה.

 ThermoPlus -בניסוי שנערך במכון הוולקני נבדק ה 
 ב-3 קבוצות ניסוי: / ביקורת / טיפול / מנת יתר. 
כל קבוצה חולקה ל-2, ועברה תקופה עם ובלי צינון.
 ThermoPlus מהתוצאות ניתן לראות כי מהוספת 

להזנה של פרות חלב התקבל:
     עלייה בצריכת חומר יבש

     עלייה בייצור חלב וחמ”ש 4%
     ירידה בטמפ׳ גוף של הפרות

     שיפור יכולת להתמודדות עם עקה חמצונית

ניסן: 052-6444074  |  סתיו: 050-8387789  |  חן: 054-7504937
www.projectbar.co.il

ThermoPlus משווק בלעדית ע״י חברת הרמן פרוג'קט

חג חלב 
שמח

תודה לעשרות הלקוחות 
שבחרו להשתמש 
ThermoPlus-ב



ThermoPlus
 שומר את העדר

שלך קריר
 חברת CCPA מציגה את ThermoPlus המורכב 

מתבלינים, צ'ילי חריף, תמצית תה ירוק וחילבה. 
 ThermoPlus מרחיב כלי דם ומפחית מטבוליזם 
בסיסי במטרה להפחית את טמפ' הגוף של הפרה.

 ThermoPlus -בניסוי שנערך במכון הוולקני נבדק ה 
 ב-3 קבוצות ניסוי: / ביקורת / טיפול / מנת יתר. 
כל קבוצה חולקה ל-2, ועברה תקופה עם ובלי צינון.
 ThermoPlus מהתוצאות ניתן לראות כי מהוספת 

להזנה של פרות חלב התקבל:
     עלייה בצריכת חומר יבש

     עלייה בייצור חלב וחמ”ש 4%
     ירידה בטמפ׳ גוף של הפרות

     שיפור יכולת להתמודדות עם עקה חמצונית

ניסן: 052-6444074  |  סתיו: 050-8387789  |  חן: 054-7504937
www.projectbar.co.il

ThermoPlus משווק בלעדית ע״י חברת הרמן פרוג'קט

חג חלב 
שמח

תודה לעשרות הלקוחות 
שבחרו להשתמש 
ThermoPlus-ב

http://www.projectbar.co.il
http://www.projectbar.co.il
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מהרפת פרות מצטיינות שלא התעברו, זה הפסד גדול מאוד. 
עדיין לא יודעים בדיוק את הסיבה. ישנם ככל הנראה כמה 

גורמים שביחד יוצרים את הבעיה, מקווה שימצאו פתרון כמה

שיותר מהר.  יש להשקיע בכך לדעתי משאבי לימוד ומחקר 
רבים, חשוב לחבר לכך גם את מועצת החלב, גם את האקדמיה 

וכמובן את החקלאית וההתאחדות".

דובלין והבשורה המשמחת
ויש כמובן את בעיית דור המשך?

עוזי ״תראה זו לדעתי הבעיה הקשה ביותר, בעיקר ברפתות 
המשפחתיות. רפת משפחתית טובה ככול שתהיה, אם אין לה 

בן ממשיך צעיר, בסופו של דבר היא תיסגר וזה עצוב וחבל".

עושים מספיק בנושא זה?
"עושים אך בהחלט אפשר לעשות יותר. תראה, פעם היה 

קורס לתואר הנדסאי במכללת רופין, לצערי הקורס נסגר ולא 
מתקיים יותר. לדעתי חייבים לעשות ככול שניתן בכדי לפתוח 

קורס דומה באחת מהמכללות. דבר נוסף, הדור המבוגר צריך 
לדעת לשחרר, וזה לא קל, תאמין לי, אולי גם את זה צריך 

ללמד ולתת כלים". מסיים בחצי חיוך עוזי

והנה אתה, קיבלת בשורה מאוד משמחת?
"כן, זה נכון, יובל הבן הצעיר שלנו )29(, החליט במהלך 

תקופת החלמה מפציעה כי הוא רוצה לחזור למשק ואני כמובן 
מאוד שמחתי. תראה, עד לפני שנה גם אני לא הייתי בטוח 

שיהיה לי בן ממשיך במשרה מלאה, הילדים רואים איך עבדתי 
כל השנים במשק, לא כל אחד מוכן ורוצה לעבוד ולהשתעבד 
כך זה אורח חיים תובעני ולא כל אחד מוכן לצורת חיים כזו. 

גם עם כל הטכנולוגיה אתה צריך להיות קשוב למשק 365 
ימים בשנה. אני בר מזל שהבן שלי לקח החלטה וקשר את 

עתידו אל המשק".

בתקופה האחרונה יש שיח על מקומן של 
חקלאית, שיאון והתאחדות, דעתך?

"להתאחדות יש מקום מרכזי בענף שלנו, היא חייבת לתת 
מענה לבעיות שעולות, כמו נושא היבוא תדמית הענף, חינוך 
לרפתנות ועוד, כולל נושא חיזוק דור ההמשך. כל גופי הענף 

חייבים לשתף פעולה ביחד בנוסף, לדעתי ההתאחדות צריכה 
לגלות מעורבות משמעותית בקניית המזונות הגסים, כולנו 

רואים כיצד המחירים משתוללים השנה כתוצאה מהבצורת.

באשר לחקלאית, אני מאוד מקווה שהיא תתחזק, מקווה שמי 
שעזב את החקלאית ישוב אליה, אין שום הצדקה לעבוד עם 

הרופאים הפרטיים. אנחנו בחקלאית מקבלים שירות מלא 
ואני חושב שהשקט הנפשי שלי כרפתן שווה  את המחיר וכך 
גם באשר לשיאון. 3 הגופים הללו מאוד חשובים להמשכיות 

הענף ועתידו".

עוד 10 שנים, היכן תהיה רפת החלב?
לצערי יהיו פחות רפתנים, יהיו רפתות יותר גדולות, היקף 

הייצור הכללי יגדל ולא יקטן" למרות האיומים אבל כפי שכבר 
ציינתי חשוב לעמוד על המשמר".   ▲

החליט לקשור את עתידו לרפת המשפחתית. יובל דובלין


